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Tribina
Deseta obljetnica stupanja na snagu 
Europske povelje o lokalnoj samoupravi 
u Republici Hrvatskoj

HRVATSKA JAVNA UPRAVA

Zajedničkim trudom članova, Udruga studentica i studenata upravnog stu
dija organizirala je projekt pod nazivom: 10. obljetnica stupanja na snagu 
Europske povelje o lokalnoj samoupravi (EPLS) u Republici Hrvatskoj. Ud
ruga djeluje u sklopu stručnog studija javne uprave na Društvenom ve
leučilištu u Zagrebu. Projektje zamišljen kao trodnevni događaj: dijeljenje 
promotivnoga materijala građanima 15. i 16. veljače 2008. na Trgu Petra 
Preradoviča u Zagrebu i Tribina 18. veljače 2008.
Promotivnim materijalom, koji se dijelio na štandu Udruge upoznavali su 
se građani s važnošću ratifikacije EPLS u RH. Zainteresirani su pozvani 
na Tribinu.
Tribini su prisustvovali: potpredsjednica Vlade Đurđa Adlešič, prof. dr. 
sc. Ivan Koprić, dekan Društvenog veleučilišta u Zagrebu, Nives Kopajti- 
ch-Skrlec, koordinatorica poslova za Udrugu gradova, te Miroslava Nina 
Mišković, načelnica odjela za nadzor lokalne i područne (regionalne) sa
mouprave i suradnju u Središnjem državnom uredu za upravu.
Tribinu je otvorila Đ. Adlešič istaknuvši da je lokalna samouprava njezina 
velika strast. Iskustvo koje je stekla obnašajući dužnost gradonačelnice 
smatra dragocjenim. Smatra da »u tzv. visoku politiku ne bi trebao ići 
nitko tko nije probao lokalnu politiku«. Bez financijske decentralizacije 
nema prave decentralizacije, navodi Đ. Adlešič i ističe daje prvi korak nap
ravljen zakonskim uvođenjem izravnog izbora načelnika, gradonačelnika 
i župana. Od Udruge gradova očekuje da bude aktivnija u komunikaciji s 
Vladom, kako bi odnos postao sličan onom Vlade i sindikata.
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Profesor I. Koprić smatra daje ratifikacija EPLS u RH dala poticaj dalj
njem razvoju sustava lokalne i područne (regionalne) samouprave. Ratifi
cirajući minimalni broj odredbi EPLS, »Hrvatska je stavila rezervu na sve 
što se moglo«. Ocijenio je da je nekoliko posljednih vlada proklamiralo 
decentralizaciju, ali bi kasnije oklijevale u njezinoj provedbi.
Odgovarajući na pitanja studenata, izrazio je mišljenje da Povjerenstvo 
Vlade za decentralizaciju nema odgovarajući sastav, izostavljena je struka, 
a i mišljenje lokalnih jedinica nedovoljno je zastupljeno. Profesor I. Koprić 
smatra da bi možda bilo bolje osnovati povjerenstvo ili odbor Sabora, a ne 
povjerenstvo Vlade, jer je nužna decentralizacija odlučivanja i opće regula
cije, a ne puko prenošenje poslova na lokalnu samoupravu.
N. Kopaj tich-Skrlec u svojem je izlaganju istaknula da bi Udruga grado
va trebala s vremenom izrasti u svojevrstan sindikat gradova, koji bi bio i 
spona između državne i lokalne vlasti. Zbog nedostatka komunikacije iz
među lokalne i središnje vlasti, »zakoni su ispaljeni projektili« bez jasne 
predodžbe što će primjena tih zakona uzrokovati. Napomenula je i da već 
15 godina ne postoji zakon koji uređuje radne odnose lokalnih službenika. 
M. N. Mišković zaključila je svoje izlaganje ocjenom daje u RH postignut 
određen napredak u procesu decentralizacije i da je sazrijelo vrijeme da se 
EPLS u cijelosti ratificira.
Namjera i želja Udruge studentica i studenata upravnog studija bila je da
ti svoj doprinos obilježavanju desetogodišnjice stupanja na snagu EPLS u 
RH, kao jednom od kamena temeljaca u izgradnji demokratskog sustava. 
Nadamo se da smo u tome donekle i uspjeli. Radeći na projektu, mi kao čla
novi Udruge obogaćeni smo novim iskustvima i korisnim poznanstvima.
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